

[1] 杨金显·基于航弹的动基座传递对准研究[J].弹箭与制导学报,2009,6:76.

YANG Jinxian.Research of Transfer Alignment and Experiment in Flight for Air Ammunition[J],2009,6:76.

[点击复制](#)

基于航弹的动基座传递对准研究 [\(PDF\)](#)

《弹箭与制导学报》 [ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2009年第6期 页码: 76 栏目: 导弹与制导技术 出版日期: 2009-12-25

Title: Research of Transfer Alignment and Experiment in Flight for Air Ammunition

作者: 杨金显

河南理工大学河南省高等学校控制工程重点学科开放实验室, 河南焦作454003

Author(s): YANG Jinxian

Control Engineering Open Lab of Key Subjects of Henan Province, Henan Polytechnic University, Henan Jiaozuo 454003,China

关键词: 航弹; 动基座传递对准; 改进卡尔曼滤波; 仿真

Keywords: air ammunition; transfer alignment on moving base; improved Kalman filter; simulation

分类号: TJ765 3

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 在几种传递对准方法和航弹传递对准特点的基础上, 提出采用速度+姿态传递对准方案。根据实际情况合理简化传递对准数学模型, 采用改进的卡尔曼滤波方法分别对速度匹配和姿态匹配子系统误差估计, 同时还对陀螺漂移进行估计, 然后采用联邦滤波算法对子系统的公共状态进行信息融合得到全局估计, 提高系统的计算能力和可靠性。仿真试验表明姿态误差在 $20'$ 以下, 速度误差在 $0\sim1m/s$ 以下, 该方法适合航弹传递对准要求。

Abstract: On the base of several kinds of transfer alignment methods and characteristics of air ammunition, the velocity plus attitude matching method was proposed. According to actual circumstance, the mathematical model of transfer alignment was simplified reasonably, and the errors of attitude and velocity were estimated by improved Kalman filter, and gyro drift was estimated. Then, the federal filter was adopted for information fusion global estimation, and calculation ability and system credibility improvement. The experiment and simulation show attitude and velocity errors are respectively less than $20'$ and $0\sim1m/s$, and the method fits for transfer alignment mounted air ammunition.

参考文献/REFERENCES

- [1] 刘毅·刘志俭·捷联惯性导航系统传递对准技术研究现状及发展趋势[J].航天控制, 2004, 22 (5) : 50-55.
- [2] 王司·邓正隆·惯导系统传递对准技术综述[J].中国惯性技术学报, 2003, 11 (2) :9-12.
- [3] 张文龙·汪叔华·捷联/捷联惯导传递对准在战术导弹上的应用[J].航空兵器, 1999 (5) :6-10.
- [4] 聂莉娟·捷联惯导系统初始对准滤波技术研究[D].哈尔滨: 哈尔滨工程大学, 2004:29-53
- [5] 顾东晴·机载战术武器的传递对准及其精度评估技术研究[D].西安: 西北工业大学, 2005:30-88.
- [6] Jiang Y F. Error analysis of analytic coarse alignment methods[J]. IEEE. A. E., 1998, 34(1): 334-337.

导航/NAVIGATE

[本期目录/Table of Contents](#)[下一篇/Next Article](#)[上一篇/Previous Article](#)

工具/TOOLS

[引用本文的文章/References](#)[下载 PDF/Download PDF\(128KB\)](#)[立即打印本文/Print Now](#)

统计/STATISTICS

摘要浏览/Viewed

全文下载/Downloads 560

评论/Comments 214

[RSS](#) [XML](#)

- [7] Julier S, Uhlmann J K. A new method for the nonlinear transformation of means and covariance in filters and estimations[J]. IEEE Trans. A. C., 2000, 45(3): 477-482.
- [8] Julier S, Uhlmann J K. Unscented filtering and nonlinear estimation[J]. Proceedings of the IEEE, 2004, 92(3): 401-422.
- [9] CzH. Yamamoto.Design,Simulation,and evalution of the Kalman filter used to align the sram missile[R]. AIAA 71-948.
- [10] Hyun Su Hong. In flight alignment of SDINS under large initial heading error [R] . AIAA-2001-4183.
- [11] Mark E Pittelkan.Everything is relative in spacecraft system alignment clidration[R]. AIAA-2000:4246-16
- [12] R M ROGES. IMU In motion alignment without benefit of attitude initialization[J]. Journal of The Institute of Navigation, 1997, 44 (3) : 301-311.

备注/Memo: 收稿日期: 2009-03-18 基金项目: 河南省高等学校控制工程重点学科开放实验室基金; 河南省教育厅科研项目; 河南理工大学博士基金资助作者简介: 杨金显 (1980-) , 男, 山东曹县人, 副教授, 博士, 研究方向: 微惯性及组合导航系统。
